
INNKALLING TIL ÅRSMØTE I NITTEDAL ELVEFORUM 
Org. 924 699 167 

 
07.03.2022, kl. 19:30 

 
Slåttehuset møterom på kommunehuset 

(Strømmes via Teams) 

Link til TEAMS (hold inne Ctrl + klikk på linken):  

Click here to join the meeting 

Saksliste: 

1. Konstituering 

a. Registrering møtedeltakere  

b. Valg av møteleder og møtereferent 

c. Godkjenning av innkalling og saksliste 

d. Valg av 2 medlemmer til å underskrive protokollen 

2. Styrets beretning for 2021 – gjennomgang av sakene vi har arbeidet med (Vedlegg 1) 

3. Årsregnskap 2021 (Vedlegg 2) 

4. Budsjettforslag 2022 (Vedlegg 3). Styret ber om rett til å justere budsjettet gjennom året 

5. Valg  

6. Diskusjon om prioriterte aktiviteter for 2022 

7. Eventuelt  

 

 

Rotnes, Nittedal 22. Februar 2022 

Nittedal Elveforum 

 

Sign.  ___________________ 

 Anders Nermoen (styreleder) 

 

Vedlegg: 

1. Styrets beretning for 2021 

2. Årsregnskap 2021 

3. Budsjett 2022 

 

Kontingent: Konto: 2280 47 99773 

• 200 kr for enkeltmedlem eller 500 kr for familie.  

• Egne satser for bedriftsmedlemskap hvor kontingenten fastsettes av antall ansatte.  

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_MjhhNzIxYjUtNjNlZi00NzEzLWI4YWYtNzQxNDViN2ZmNDFi%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%2270a6eba4-9671-45d2-b83e-432e06502242%22%2c%22Oid%22%3a%2208ec4e03-40ed-4dc8-8a77-1d00b85d2f14%22%7d


STYRETS BERETNING FOR 01.12.2020 – 07.03.2022 
 

1. STYRET 

Styret har bestått av: 
 

 Styreleder (-):   Anders Nermoen        valgt 2020 til 2023 (*) 

Styremedlem/kasserer: Randi Bang (på valg)        valgt 2020 til 2022 

 Styremedlem:     Karl Jan Aanes (på valg)       valgt 2020 til 2022 

 Styremedlem:   Hans Martin Monrad-Haslum       valgt 2020 til 2023 

Styremedlem:   Knut Holager (på valg)  valgt 2020 til 2022 

 Styremedlem:   Knut Olufsen     valgt 2020 til 2023 

 Varamedlem:   Silje Iren O. Gundersen (på valg)  valgt 2020 til 2022 

 Varamedlem:   Lisa Redford (på valg)  valgt 2020 til 2022 
 

 Revisor:   Keith Redford         valgt 2020 frem til 2022 

John Ivar Rygge    

  

 Valgkomite:    John Ivar Rygge       valgt 2021 frem til 2024 

 Valgkomite:    Andreas Wessel       valgt 2020 frem til 2023 

 Valgkomite:    Tone Merete Olsen (på valg)      valgt 2020 frem til 2022 

  

 (*) Flyttet årsmøte fra november til mars hvilket gjør at man velges for ett ekstra år til neste 

følgende årsmøte. 

 (-) Styreleder velges i årsmøtet. 

  
2. Økonomisk resultat 2022 (vedlegg 2) 

Driftsutgiftene har vært lave, men investeringsbudsjettet har vært stort i forbindelse med 

av fremmedartsprosjektet. Vi har blant annet kjøpt båt og henger, sikkerhetsutstyr og 

annet utstyr til effektiv bekjempelse av fremmede plantearter.  

 

Nittedal Elveforum hadde inneværende år i alt  

• 7 familiemedlemskap 

• 19 enkeltmedlemskap  

 

Nittedal Elveforum har fått Nittedal kommunes miljøpris på 10 000 kr (X), og støtte i 

forbindelse med fremmedartsprosjektet på i alt 48 000 kr fra Feiring, Statsforvalteren, og 

Sparebankstiftelsen. Vi er svært takknemlige for bidragene.   

 

Vi har 40 personer på epostlisten, hjemmeside og en aktiv Facebook-konto. 

  

 Resultatregnskapet viser en balanse per 21/1-2022 på kr 42678,43.                       

 
3. BUDSJETT 2022 (vedlegg 2) 
 

Organisasjonens budsjett og fremmedartsprosjektet har ulike budsjett (flere aktører).  

Hovedposter inntekter: 

Vedlegg 1 



- Mål om å øke medlemstallet 

- Fortsatt søke om midler fra Sparebankstiftelsen og andre kilder for å støtte pågående 

prosjekter, særlig aktuelt for fremmedartsprosjektet. 

 

Utgifter: 

- Leie av lokaler til forummøter etc.,  

- løpende kostnader til rydding av søppel og fremmedartsprosjektet mm  

4. STYRETS BERETNING  
4.1  Innledning 

Til tross for den pågående pandemien har vi avholdt seks styremøter i 2021. Det har også 

vært løpende muntlig kontakt og e-postutvekslinger ved behov. Vi ønsker at alle 

styremøter i år skal være åpne for medlemmer. Vi har utviklet en enda bedre forståelse av 

hva Nittedal Elveforum skal være og våre mål for i år er å:  

- Øke medlemskontakten for å kanalisere miljøengasjementet inn i praktisk arbeid for 

elva. Vi vil ha flere medlemmer. 

- Forsette ryddejobben langs elva. 

- Gjennomføre år to av fremmedartsprosjektet (bekjempelse av Kjempespringfrø) 

- Komme til enighet med Løvenskiold om hvordan sikre livet nedstrøms 

elvekraftverkene i Hakadal. 

Hovedresultat fra 2021 

- Fortsatt trykk og stor aktivitet i den enorme søppelryddejobben. 

- Oppstart i fremmedartsprosjektet 

- Nittedal kommunes miljøpris for 2020 (utdelt på Flammen mai 2021). 

 

De viktigste sakene var.  

4.2  Organisasjonsutvikling 
Organisering: Siden etableringen av Nittedal Elveforum i 2019 har vi utviklet 

organisasjonen videre slik at arbeidet for elva kommer mer i fokus. Vi arbeider for elva 

sitt ve og vel, og ønsker kanalisere miljøengasjement mange har for vår nære natur.  

En forbedret økonomi har gjort at kunne kjøpe båt og annet utstyr, forsikre deltagere på 

dugnad. 

Kommunikasjon: 

- Egen epost konto: nittedalelveforum@gmail.com  

- Epostliste med interesserte og medlemmer som oppdateres og brukes til 

informasjon om dugnader og invitasjoner osv.  

- Hjemmeside: https://www.nittedalelveforum.no/ er stadig forbedret.  

- Facebookside: https://www.facebook.com/NitelvasVenner/ 

- Saker i Varingen 

Det er laget en liste over grunneiere langs Nitelva i samarbeid med kommunen. 

mailto:nittedalelveforum@gmail.com
https://www.nittedalelveforum.no/e


4.3  Elverydding  
Nitelvas bredd er full av søppel; nytt og gammelt. Det er mange ivrige søppel-plukkere i 

Nittedal – de er ikke alene. Nittedal Elveforum har i 2021 hatt to hovedkampanjer; en 

etter snøen gikk (påske) frem til første halvdel av mai (før hekkingen) og en høstkampanje 

sammenfallende med en lengre tørkeperiode med lav vannstand. Søppelet ble samlet ved 

veien og hentet av ROAF’s miljøpatrulje. Et enormt arbeid ble lagt ned og vi er komment 

nærere visjonen om et vassdrag fritt for søppel.  

Mål for 2022: Fortsette ryddingen langs nye vassdragsavsnitt, fokusere mer på kildene til 

søppel: vei, landbruk, utbyggere, Mosenteret og andre kommersielle aktører. Samtidig vil 

vi videre utrede mulighetene for automatisk innsamling av flytende søppel. Vi har ikke 

kontroll på tilsiget av nytt søppel – dette er like ille som det alltid har vært. Vi vil forbedre 

kartleggingsarbeidet for arbeidet vi gjør. Vi bør opprette dialog mellom kommune og 

grunneier i forbindelse med søppeldeponiene vi har funnet langs elva. 

4.4  Fremmedartsprosjektet 
2021 var første av tre år i arbeidet med å fjerne alle bestander av Kjempespringfrø langs 

Nitelva. Andre delmål med prosjektet er identifisering, og å kartlegge av andre fremmede 

plantearter samt å spre kunnskap om problemet. Dette er arter med opphav i 

hager/hageavfall som sprer seg i naturen, og konkurrerer ut den lokale floraen. Dette 

ødelegger samspillet og utarmer livet langs elva.  

En enorm arbeidsinnsats ble lagt ned i år og målet om å utrydde arten innen 2023 står ved 

lag. Dette til tross for en enorm økning av bestanden fra 2020 til 2021. Prosjektet 

gjennomføres i samarbeid med Nittedal kommune og grunneiere langs elva. Vi takker 

sponsorer for all støtte!  

Kartleggingen av flere bestander av Kjempespringfrø og andre fremmedarter langs 

Nitelva fortsetter parallelt med fjerning og informasjonsarbeid. Arbeidet er for stort til at 

enkeltpersoner eller enkelte grunneiere klarer det alene. Grunneier er, generelt sett ikke, 

skyld i at disse bestandene sprer seg langs elva, men har allikevel ansvaret for å fjerne 

fremmede arter som har etablert seg på eiendommene.  

I tillegg til Kjempespringfrø arbeider vi også med Spirea, Gullriss, Kjempebjørnekjeks, og 

andre. Vi vil øke oppmerksomheten og kunnskapen om dette i Nittedal. 

4.3 Kraftverk i Hakadal  
Det er to elvekraftverk i Hakadal.  Ved driftsstans strypes vannet til turbinene og elva 

nedstrøms mister vannføringen. Dette vises ved NVEs vannføringsmålinger ved Fossen 3 

km nedstrøms. Dette er svært uheldig og har store negative effekter på livet i Nitelva. 

Særlig ille er dette når utfallene sammenfaller med lav vannføring i tørre, varme perioder 

sommerstid (stillestående varmt vann) og vinterstid med lav temperatur som kan gi 

nedfrysing. I disse periodene går det også lengre tid før demningene har overløp og 

vannet på nytt går i elva. Vi har siden oppstart av foreningen vært i kontinuerlig dialog 

med Løvenskiold for å finne praktiske løsninger på disse problemene. Til tross for at 

automatisk luke er bestilt er vi er ikke helt fornøyde med progresjonen i samarbeidet. Det 

bør utredes hvorvidt kraftverkene bør inn under normal konsesjonsbehandling for 

elvekraftverk, hjemlet i de negative miljøpåvirkninger.  



4.4  «Tursti» langs Nitelva 
Etter bestilling fra politikerne i Nittedal (ref. samarbeidsavtalen) arbeider nå kommunen 

med å etablere en belyst, asfaltert vei langs Nitelva. Dette har Nittedal elveforum og andre 

miljø og natur-organisasjoner i bygda advart kraftig mot i flere dialogmøter siste året.  

4.4  Nittedal miljømarked september 2021  
Flammen og Nittedal kommune arrangerte miljømarked hvor vi og andre 

miljøorganisasjoner i Nittedal deltok. Vi holdt en elvevandring i samarbeid med Birdlife 

Nittedal og lagde en liten stand. Et svært koselig arrangement som i år blir holdt første 

helga i Mai. Vi planlegger ny elvevandring med Birdlife.  

4.5  Restaurering av myr 
Vi har i samarbeid med BirdLife og Naturvernforbundet initiert en arbeidsgruppe for 

restaurering av myrer i Nittedal. Særlig fokus er myrene langs Nitelva i dalen, men også 

drenerte myrer innpå åsene blir vurdert. Myrer er viktige habitat for fugl, innsekt og dyr. 

De lagrer store mengder karbon, og en drenert myr slipper oksygen ned i myra, den råtner 

og fører til store utslipp av karbondioksid og metan. Videre er myrer viktige som 

flomdempere for å bremse vannet fra å havne i elva ved styrtregn, samt at myrene avgir 

vann under tørkeperioder for å holde liv i vannet. Vårt første mål er å arbeide med og 

informere grunneiere i dalen, men myrene på Romeriksåsen og i Nordmarka er også 

viktig for Nitelva. Kommunen er selv en stor grunneier i Nittedal. Dette arbeidet settes i 

sammenheng med kommunens planarbeid i år. 

4.4 Andre saker vi følger 
• Avrenning fra søppeldeponiet i Hakadal (NOAH Engadalen)  

• Slamproblematikk i Nitelva. Mudring. Avrenning fra landbruk og skogbruk. 

• Kloakkledning gjennom bygda. Videreføring av arbeide fra Slattum og nordover, valg 

av trasé – effekter for vassdraget på kort og lang sikt. 

• Utbygging av fire-felts Rv 4. Hva betyr det for vassdraget og vassdragsnære områder i 

Nittedal? 

• Gamle demninger tilføres Nittedal fra NVE. Dette gjelder Øvre og Nedre Ryggevann, 

Høldippelen, Storøyungen, og Bergstjern. Elveforumet har deltatt i møter med andre 

interessenter om hvordan kommunene (Lillestrøm, Oslo, Nittedal, ) skal håndtere 

eierskapene. Flere av demningene har fått ekstra støtte til vedlikehold i 2021.   

• Tilbakeføre vann som opprinnelig tilhørte Nitelvas nedbørfelt fra ‘det store 

vannranet’ til vassdraget. 

• En kontinuerlig vannstreng gjennom bygda. Dette henger sammen med at det 

etableres frie vandringsveier for fisken i vassdraget og en minstevannføring forbi 

elvekraftverkene i Hakadal og på Rotnes.  

 5.  OPPSUMMERING OG VEIEN VIDERE 
Vi er glade for det arbeidet engasjerte Nittedøler har gjort for Nitelva i 2021. Særlig 

engasjementet i Fremmedartsprosjektet har vært strålende. Gjennom året har vi blitt enda 

bedre kjent med elva og ikke minst med hverandre – både innad i styret og andre 

miljøengasjerte Nittedøler. Vi har bedret kommunikasjonsplattformene med en epostliste 

som holdes oppdatert. I tillegg har vi en facebook-side og en hjemmeside som stadig 



forbedres. Vi takker Nittedal kommune, samt ROAF, BirdLife og Lions, og grunneierne 

langs elva for godt, konstruktivt og konfliktfritt samarbeid i året som har gått. La dette 

styrke seg i 2022. 

Bare gjennom samarbeid kan vi nå våre langsiktige mål om ei søppelfri elv, ei elv uten 

uønskede arter i eller langs vassdraget, og ei elv med en god økologisk tilstand hvor 

økosystemene fungerer – ei elv som ikke skades av menneskelig aktivitet. 

Tilveksten av medlemmer må vi jobbe mer med. Det ligger et uforløst potensial i 

miljøengasjementet i Nittedal. Kjærligheten til nære naturen og elva er en av 

hovedgrunnene til at mange trives i bygda – naturen er viktig for vår identitet. Nittedal 

Elveforum har som mål bevisstgjøre oss alle på den skatten vi har. Elveforumet skal være 

en, av flere, måter å kanalisere engasjementet på.  

Derfor bør vi jobbe systematisk med medlemsrekruttering og økt publisitet om 

aktivitetene.  

Det unike med vår elv er at hu går fra skogen innpå åsen, glir og bukter og vrir seg 

gjennom et rikt landbrukslandskap, ut i et av landets mest artsrike naturreservat før det 

blir ei urban elv ved Lillestrøm. Nitelva går fra villmark til urbanitet. Hu har en ubestridt 

verdi i seg selv, men den yter også miljøtjenester for oss som bor i dalen langs elva.  

Avslutningsvis vil vi minne om at for å lykkes må vi alle spille på lag. Både grunneierne 

langs elva, utbyggere med aktiviteter langs vassdraget (både hovedelva og 

sidevassdragene), frivilligheten og næringene, Nittedal kommune, reisende langs Rv4, og 

ikke minst oss selv som bor her har ansvar for å samarbeide slik at vi kan trygge og styrke 

den nære naturen.  

 

    Nittedal 22.02.2022 

 

Signatur ordinære styremedlemmer: 

 

 

           

Anders Nermoen   Randi Bang 

 

 

           

Karl Jan Aanes   Knut Holager  

 

 

           

Knut Olufsen    Hans Martin Monrad-Haslum 

 

Signatur vara styremedelmmer: 

 

 

            

Silje Iren Orli Gundersen  Lisa Redford  



  

Vedlegg 2: 



 

 

Vedlegg 3: 


